
ROMANIA
JUDETUL DÂMBOVIŢA
CONSILIUL LOCAL RACIU

PROCES-VERBAL
ÎNCHEIAT ASTĂZI 14.02.2017 

În  conformitate  cu  dispozițiile  art.  39,  alin.  1,  si  ale  art.  68,  alin  1  din  Legea  nr.  215/2001  privind
administrația  publică  locală,  republicată,   Consiliul  Local  a  fost  convocat  în  ședința  ordinară  în  baza
Dispoziției cu nr. 24 din data de 10.02.2017, emisă de primarul comunei Raciu.
Din consultarea condicii de prezență rezultă că nu sunt absenţi.
Se întrunește astfel cvorumul necesar prevăzut de lege pentru aprobarea proiectelor de hotărâre din ordinea
de zi.
Preşedinte de şedinţă este consilierul local Şerban Ion. 
  
Preşedintele  de  şedinţă  solicită  consilierilor  depunerea  de  completări  la  procesului  verbal  al  ședinței
anterioare pus la dispoziţie. 
Propune completări  consilierul local Burtescu Aurică. Se supune la vot. Procesul verbal este aprobat cu
unanimitate de voturi.

Preşedintele de ședință pe luna februarie citește ordinea de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general actualizat după modificarea cotei de TVA la
19%  pentru  obiectivul  de  investiții:   Construire  sediu  Primărie,  comuna  Raciu,  sat  Raciu,  județul
Dâmbovița;
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei
de cofinanţare  pentru obiectivul de investiții: „Extindere sistem de iluminat public stradal între satele Raciu
şi Şuţa Seacă, comuna Raciu, judeţul Dâmboviţa”;
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei
de cofinanţare pentru obiectivul de investiții: „Modernizare drum local Şoseaua Nouă Siliştea – Perşinari,
comuna Raciu, judeţul Dâmboviţa”;
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei
de  cofinanţare  pentru  obiectivul  de  investiții:  „Modernizare  drum local  DV 791  Siliştea  –  Gura  Şuţii,
comuna Raciu, judeţul Dâmboviţa”;
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei
de cofinanţare pentru obiectivul de investiții:  „Modernizare sistem de iluminat public stradal în comuna
Raciu, judeţul Dâmboviţa”;
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei
de cofinanţare pentru obiectivul de investiții:  „Realizare şi dotare dispensar medical,  sat Raciu,  comuna
Raciu, judeţul Dâmboviţa”;
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei
de  cofinanţare  pentru  obiectivul  de investiții:  „Realizare  şi  dotare  Grădiniţă,  sat  Raciu,  comuna Raciu,
judeţul Dâmboviţa”;
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de acțiuni și lucrări de interes local pentru anul 2017;
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice pentru anul 2017;
10. Proiect  de  hotărâre  privind  revocarea  HCL Raciu  nr.  27/23.09.2016  privind  concesionarea  fără
licitaţie  publică a unui  spaţiu  cu destinaţia  cabinet  medical  uman, situat  în Dispensarul  uman din satul
Siliştea, comuna Raciu;
11. Diverse.
Ordinea de zi a ședinței este supusă la vot. Acesta este aprobată cu 12 voturi pentru şi o abţinere (consilierul
local Burtescu Aurică).

Primarul Grădinaru Vasile prezintă în faţa Consiliului Local un raport asupra activităţii instituţiei în luna
anterioară.

Se intră apoi în discutarea punctelor aflate pe ordinea de zi a şedinţei:



Pentru primul punct al ședinței, primarul Grădinaru Vasile, inițiatorul acestuia, prezintă consiliului Proiectul
de hotărâre privind aprobarea devizului general actualizat după modificarea cotei de TVA la 19% pentru
obiectivul de investiții:  Construire sediu Primărie, comuna Raciu, sat Raciu, județul Dâmbovița.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre. 
Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu unanimitate de voturi. 

Pentru  al  doilea  punct  al  ședinței,  primarul  Grădinaru  Vasile,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei de
cofinanţare  pentru obiectivul de investiții: „Extindere sistem de iluminat public stradal între satele Raciu şi
Şuţa Seacă, comuna Raciu, judeţul Dâmboviţa”.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu unanimitate de voturi.

Pentru  al  treilea  punct  al  ședinței,  primarul  Grădinaru  Vasile,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei de
cofinanţare  pentru  obiectivul  de  investiții:  „Modernizare  drum local  Şoseaua  Nouă Siliştea  – Perşinari,
comuna Raciu, judeţul Dâmboviţa”.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Consilierul local Burtescu Aurică:

- Consideră  că  investiţia  nu se  justifică  atâta  timp  cât  s-au  cheltuit  sume foarte  mari  de bani  cu
modernizarea acestui drum şi în condiţiile în care în satul Şuţa Seacă nu sunt betonate şanţurile;

- De asemenea, acesta opinează că prioritatea administraţiei locale ar trebuie să fie realizarea de rigole
în interiorul localităţilor şi nu pe câmp, mai ales în satul Şuţa acolo unde s-a scos tubul de la intrarea
în sat dinspre DN 72 şi zona e mereu inundată atunci când plouă.

Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu 12 voturi pentru şi unul împotrivă (consilierul local
Burtescu Aurică).

Pentru  al  patrulea  punct  al  ședinței,  primarul  Grădinaru  Vasile,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei de
cofinanţare pentru obiectivul de investiții: „Modernizare drum local DV 791 Siliştea – Gura Şuţii, comuna
Raciu, judeţul Dâmboviţa”.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Consilierul local Burtescu Aurică:
- Consideră că investiţia nu se justifică acest drum neinteresând pe toţi locuitorii comunei;
- Acesta reiterează opinia că prioritatea administraţiei locale ar trebuie să fie asfaltarea drumurilor din
interiorul localităţilor iar nu în extravilan. 
- De asemenea, acesta acuză politica investiţională a conducerii Primăriei, considerând că interesele
satului Şuţa Seacă sunt grav încălcate şi că doar prin organizarea unui referendum în care cetăţenii să voteze
separarea de comuna Raciu acest sat mai poate avea o şansă la dezvoltare.
Consilierul local Nicolae Ilie:

- Susţine, la rândul său, că nu poate să voteze acest proiect de hotărâre cu argumentaţia că nu se
impune  asfaltarea  unui  drum pe  câmp atâta  timp cât  şi  în  satul  Raciu  sunt  numeroase  drumuri
neasfaltate. 

Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu 11 voturi pentru, o abţinere (consilierul local Nicolae
Ilie) şi un vot împotrivă (consilierul local Burtescu Aurică).

Pentru  al  cincilea  punct  al  ședinței,  primarul  Grădinaru  Vasile,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei de
cofinanţare pentru obiectivul de investiții: „Modernizare sistem de iluminat public stradal în comuna Raciu,
judeţul Dâmboviţa”.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu unanimitate de voturi.

Pentru  al  şaselea  punct  al  ședinței,  primarul  Grădinaru  Vasile,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei de
cofinanţare pentru obiectivul de investiții: „Realizare şi dotare dispensar medical, sat Raciu, comuna Raciu,
judeţul Dâmboviţa”.



Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Consilierul local Nicolae Ilie:
- Se pronunţă împotriva acestei investiţii, considerând că ea nu se justifică atâta timp cât în satul Raciu
există deja un dispensar şi că este mult mai multă nevoie de construcţia unui astfel de spaţiu în satul Şuţa
Seacă. 
Consilierul local Burtescu Aurică:
- Reaminteşte consilierilor locali  că proiectul construcţiei  unui dispensar uman în satul Şuţa Seacă
există încă din anul 2005 numai că, în opinia sa, singura persoană care s-a opus materializării acestuia a fost
primarul Grădinaru Vasile şi numai desprinderea de satul Raciu poate face ca acest proiect să fie pus în
practică;
- Acesta mai atrage atenţia că în documentaţia anexă a proiectului de hotărâre sunt trecute lucruri
inexacte.
Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu 12 voturi pentru şi un vot împotrivă (consilierul local
Burtescu Aurică).

Pentru  al  şaptelea  punct  al  ședinței,  primarul  Grădinaru  Vasile,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general şi a cotei de
cofinanţare pentru obiectivul de investiții: „Realizare şi dotare Grădiniţă, sat Raciu, comuna Raciu, judeţul
Dâmboviţa”.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Consilierul local Burtescu Aurică:

- Propune alegerea unei alte locaţii pentru construcţia acestui obiectiv pentru a nu diminua spaţiul de
joacă al copiilor.

Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu unanimitate de voturi.

Pentru al  optulea punct al  ședinței,  viceprimarul  Voicu Nicolae,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind aprobarea Planului de acțiuni și lucrări de interes local pentru anul 2017.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Consilierul local Burtescu Aurică:

- Solicită  viceprimarului  localităţii  să  intervină  pentru  scoaterea  unui  tub  de  pe  raza  satului  Şuţa
Seacă.

Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu unanimitate de voturi.

Pentru  al  nouălea  punct  al  ședinței,  primarul  Grădinaru  Vasile,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice pentru anul 2017.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu unanimitate de voturi.

Pentru  al  zecelea  punct  al  ședinței,  primarul  Grădinaru  Vasile,  inițiatorul  acestuia,  prezintă  consiliului
Proiectul de hotărâre privind revocarea HCL Raciu nr. 27/23.09.2016 privind concesionarea fără licitaţie
publică a unui spaţiu cu destinaţia cabinet medical uman, situat în Dispensarul uman din satul Siliştea,
comuna Raciu.
Secretarul comunei Raciu prezintă referatul în susținerea proiectului de hotărâre.
Consilierul local Burtescu Aurică:

- Consideră că principalul vinovat în tensionarea relaţiei dintre Primărie şi medicul de familie Filip
Rodica este primarul localităţii.

Se trece la vot. Proiectul de hotărâre este aprobat cu unanimitate de voturi.

Diverse:

1. Primarul Grădinaru Vasile:
- Oferă  explicaţii  Consiliului  Local  depre  starea  conflictuală  cu  medicul  de  familie  Filip  Rodica,

despre eforturile administraţiei  de a aduce un al  doilea medic de familie la Siliştea şi cum, prin
reclamaţiile şi presiunile exercitate, d-na doctor a îndepărtat orice medic interesat să ofere servicii
locuitorilor din comună.

2. Consilierul local Dragomir Ruxanda Mădălina:



- Consideră că, din respect pentru cei care se informează despre activitatea Consiliului Local, nu poate
înţelege cum poate fi cineva împotriva construcţiei unui dispensar în satul Raciu. Totodată, aceasta
este de părere că dispensarul de la Şuţa este necesar şi că s-ar impune în perioada imediat următoare
să se facă toate demersurile pentru achiziţia măcar a terenului pe care urmează a fi construit.

- De asemenea, atrage atenţia conducerii primăriei că trebuia să explice mai bine raţiunile pentru care
s-a optat  pentru demararea construcţiei  unui dispensar nou în satul Raciu,  mai ales sub aspectul
costurilor, pentru că este mai uşor şi mai ieftin să demolezi o clădire veche şi să construieşti una
nouă, îndeplinind toate standardele, decât să încerci să modernizezi clădirea deja existentă. 

3. Consilierul local Drăgan Gheorghe:
- Solicită primarului să ia legătura cu cei care administrează sistemul de alimentare cu apă a localităţii

pentru că în satul Siliştea sunt mai multe capace de canal sparte sau furate şi există riscul producerii
de accidente.

  
Completări:

Președinte ședință, Secretar,


